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گروه سینما و تلویزیون -  مرکز گفتمان صلح 
برای همه، میزبان جمعی از عوامل سریال نون خ و 
برخی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی بود تا 
مراسم گرامیداشتی از عوامل این سریال به عمل آید.

در این مراســم که با حضور سعید آقاخانی 
کارگردان، مهدی فرجــی تهیه کننده، امید وفایی 
نویسنده، ســیروس میمنت بازیگر و ندا قاسمی 
بازیگر ســریال نــون خ، جمعــی از نمایندگان 
استان های غرب کشور در مجلس شورای اسلامی 
و اهالی رسانه برگزار شد، از سریال نون خ و عوامل 
آن تقدیر شــد و حاضران به اظهارنظر درباره نقاط 

قوت و ضعف این سریال پرداختند.
در ابتدای این مراســم پس از تلاوت آیاتی از 
قرآن، حمید حشمدار مدیرعامل مرکز گفتمان صلح 
برای همه و محمد رئوف قادری رئیس هیئت مدیره 
ایــن مرکز به ارائه توضیحاتــی درباره این مرکز و 

اقدامات صورت گرفته از سوی آن پرداختند.
روزهای ســخت تولید فصل دوم و 

محوریت داستان در فصل سوم 
 مهدی فرجی تهیه کننده نون خ ضمن تشکر 
از برگزارکنندگان مراسم و عوامل تولید این سریال 
گفت: من سخنور خوبی نیستم و حضور و صحبت 
در چنین مجالسی برایم سخت است؛ به دلیل فاصله 
گذاری اجتماعی و محدودیت هایی که وجود دارد، 
تعداد اندکــی از عوامل نون خ امروز به نمایندگی 
از ایــن گروه در این جمع حضــور دارند و یکی 
از دلایلی که باعث شــد ما امروز اینجا باشــیم این 
است که برگزارکنندگان مراسم امروز فرهیختگان 
و نخبگان از قومیت کرد هستند و این فرصتی دوباره 

برای تقدیر از هم وطنان مناطق کردنشین است.
وی ادامه داد: برای ما افتخار بزرگی اســت 
که در خدمت اقوام کرد هستیم و توانستیم بخشی 
از این فرهنگ را انعکاس دهیم. فرهنگ کردی در 
درون خــود آن قدر جذابیت و وجوه مختلف دارد 
که یک گنجینه و ذخیره است که حرف ها، صحنه ها 
و واژگان مختلفــی برای گفتن دارد. این ها دلایلی 
هســتند که وقتی مردم این سریال را می بینند به آن 
دل می بندند.فرجی ضمن اشاره به آمار صداوسیما 
و درصد رضایت اعلام شــده از ســوی مخاطبان 
گفــت: برای ما جالب بود که بیشــترین بینندگان 
از اســتان سیستان و بلوچستان با ۹۱ درصد بیننده 
بودند که با میزان رضایت بالا این ســریال را دیده 
بودند، درحالی که ما فکر می کردیم مناطق کردنشین 
بالاترین بینندگان سریال باشند )البته که کردستان با 
۸۷ درصد بیننده با میزان رضایت بالا، دومین استان 
مخاطب سریال بود( و این نشان می دهد که تقریباً 

همه اهالی سیستان و بلوچستان نون خ را دیده اند.
نون خ راه اســتفاده رسانه از تنوع 

فرهنگی کشور را باز کرد
وی تصریــح کرد: چیزی که علاوه بر فضای 
کمدی و نقش آفرینی هنرمندان باعث رضایت مردم 
از این سریال شد، موسیقی کردی، به تصویر کشیدن 
مکان ها و طبیعت منطقه کردنشین، لباس و مفهوم 
یکدلی در مواقع بحران بود که کردها را پشــت هم 
و همدل نشــان می داد. ضمن این که نظرســنجی 
نشان می دهد که نظر بیش از ۶۰ درصد از مخاطبان 
پس ازاین سریال نسبت به قوم کرد بسیار بهتر شده 

است. ما به عنوان گروه سازندگان وامدار این فرهنگ 
هستیم. نه صرف فرهنگ کردی و یا مازندرانی که در 
سریال پایتخت به تصویر درآمد که کل این مملکت 
سرشــار از فرهنگ غنی اســت. پایتخت و نون خ 
این راه را باز کردند تا پس ازاین رســانه از این تنوع 
فرهنگی در تولیدات خود اســتفاده کند. فرجی در 
انتهای صحبت های خویش ضمن تشکر از سعید 
آقاخانی به مشکلات ساخت این سریال اشاره کرد و 
گفت: ما روزهایی در دمای زیر ۲۱ درجه کارکردیم. 
صحنه ای که ســکانس رودخانه را گرفتیم، دما ۱۸ 
درجــه زیر صفر بود. ما در برف، طوفان، باران های 
شدید و شرایطی بسیار سخت کارکردیم. امروز با 
تعدادی بسیار اندک از گروه بزرگمان اینجا هستیم. 
گروه ما بســیار بزرگ بود و به طورمعمول ۱۰۰ نفر 
در هر سکانس فیلم برداری حضور داشتند و سعید 
آقاخانی حضور این جمعیت، رنگ ها و تنوع را لازم 
و عامل جذابیت سریال می دانست. او راه سخت را 
برای ساخت سریال انتخاب کرد وگرنه می توانست 
برای سکانس ها از صحنه هایی با حضور دو بازیگر 

بهره بگیرد.
در تــدارک متن فصل ســوم نون خ 

هستیم
تهیه کننــده نون خ در پایــان صحبت های 
خویش خبر داد: نوید می دهم که نون خ ۳ ســاخته 
می شــود و دوستان در تدارک متن فصل سوم این 
سریال هســتند. در فصل اول سریال تولید تخمه 
آفتابگردان موردتوجه قرار گرفت و در فصل دوم 
تولید انار در مناطق کردنشین مطرح شد و در فصل 
ســوم به معدن و گیاهان دارویی و سایر تولیدات 
این مناطق توجه خواهد شد. وی افزود: هنرمندان 
مناطق کردنشــین در این ســریال درخشیدند و 
به قدری در کارشــان خوب و توانا بودند که وقتی 
کار پخش شــد، تصمیم آقای آقاخانی را برای این 
انتخاب ها تحسین کردم و یکی از جذابیت های این 

سریال استفاده از چهره های بومی بود.
پس از صحبت های فرجی، ســعید آقاخانی 
کارگردان نون خ، بیان کرد: صحبت خاصی ندارم 
چرا که همۀ صحبت ها را آقای فرجی بیان کردند. 
از همه عزیزانی که باوجود مشــغله در این جلسه 
حضور دارند و ما را مورد لطف قراردادند، تشــکر 
می کنم. امیدوارم بتوانیم در ادامه انتظاراتی که از ما 
وجود دارد را برآورده کنیم، مردم راضی تر باشند و 

پشیمانتان نکنیم.
نمایندگان مجلس از نون خ گفتند

کمال حسین پور نماینده پیرانشهر و سردشت 
در مجلس شورای اسلامی اولین نمایندۀ حاضر در 
این جلســه بود که خطاب به عوامل این ســریال 
گفت: همــواره کارهای آقای آقاخانــی را دنبال 
می کنیم و همیشــه با دید مثبت آثار وی را دیده ایم 
و کارهایشــان را دوست داشتیم. مردم پیرانشهر و 
سردشت طرفداران نون خ ۲ بودند. امیدوارم که در 
فصل سوم این سریال ضعف ها را بپوشانید، نقاط 
قوت را برجسته سازید و فرهنگ قوم کرد را به ایران 

و جهان نشان دهید.
جمال محمودزاده نماینده مهاباد در مجلس 
شورای اسلامی هم ضمن تشکر از عوامل سریال 
نون خ به دلیل نشــان دادن فرهنگ مردم کردنشین 

تصریح کــرد: در روزهای کرونا مجبور بودیم در 
خانه بمانیم و سریال نون خ کمک شایانی به سپری 
کردن این ایام کرد. این سریال وحدت و همبستگی 
کردها را نشــان داد که شاید برای آحاد مردم ناآشنا 
باشد؛ این که کردها در مصائب و مصیبت هایی چون 

زلزله سرپل زهاب چطور کنار هم بودند.
وی افزود: این ســریال بحث گردشــگری، 
آثار باســتانی و طبیعت قشــنگ را به مردم نشان 
داد. تاکنون نتوانستیم از رسانه این چنین فرهنگ ها 
را معرفــی کنیم و نون خ ایــن کارا کرد. به تصویر 
کشــیدن خانه های ســنتی که با مصالح منطقه ای 
ساخته شده و قشنگ هســتند از جمله چیزهایی 
بود که نون خ به تصویر کشــید. بســیاری از شما 
روســتای زیبای ماسوله را دیده اید اما اورامانت را 

که کمتر از آن نیست، ندیده اید. این ها پتانسیل هایی 
اســت که پیش تر نتوانسته بودیم به جامعه معرفی 
کنیم که نون خ این کار را کرد. نماینده مردم مهاباد 
در مجلس شورای اســلامی ادامه داد: من رشته ام 
کشــاورزی است و یکی از واقعیت ها در جامعه ما 
عدم شناخت از تولیدات کشاورزی مناطق مختلف 
اســت. انار یکی از محصولات درجه یک مناطق 
کردنشین است یا محصولاتی چون تخمه، انگور 
سیاه و گل محمدی محصولات بکری هستند که در 
این مناطق تولید می شوند و در تولیدشان از سموم 
و علف کش ها استفاده نمی شود. این ها اطلاعاتی 
است که رســانه می تواند در اختیار مردم بگذارد. 
چیزهایی که قبل از نون خ بسیاری نمی دانستند را 

دانستند.

وی افزود: گفتمان صلحی که از این منطقه به 
تصویر درآمده هم بســیار مهم است؛ متأسفانه بعد 
از انقلاب اســلامی دیدگاه مثبتی نسبت به کردها 
وجود نداشــت؛ درحالی که این ســریال توانست 

تصویر خوبی از این مردم ارائه دهد.
محمــودزاده در انتها خاطرنشــان کرد: ما 
به عنوان نمایندگان مجلس وظیفه خود دانستیم که 
از همه عوامل این سریال تشکر کنیم که باعث ایجاد 
تغییراتی در ذهنیت مردم نسبت به مردم این مناطق 
شدند و اعلام آمادگی می کنیم که در ادامه ساخت 
این ســریال، کمک هایی را به جهت مکان یابی و 
پشــتیبانی و ... در اختیار عوامل تولید این سریال 

قرار دهیم.
محسن فتحی نماینده مردم سنندج در مجلس 

شورای اســلامی نماینده بعدی بود که خطاب به 
عوامل تولید ســریال نون خ گفت: دل مردم را شاد 
کردید انشــالله خدا دل شــما را شاد کند. از این که 
طبیعت زیبا و موســیقی این منطقه را موردتوجه 
قراردادید ممنونم و خواهان این هستم که در فصل 

بعدی از هنرمندان بومی بیشتر استفاده شود.
صدا و ســیما با نون خ به سمت ملی 

شدن حرکت کرد
پس از آن ســیروس میمنت بازیگر سریال 
نون خ خطاب به حضار بیان کرد: خوشــحالم که 
کار ما موردتوجه این مرکز قرارگرفته اســت و از 
سعید آقاخانی به خاطر زحماتی که کشید ممنونم. 
در مناطق کردنشــین مرزهای زیادی داریم که در 
زمان جنگ تحمیلی در برابر دشــمن ایستادند اما 
در نمایش های سینمایی و تلویزیون همواره صرفا 
خوزستان از این منظر موردتوجه بود و این موضوع 
به عنوان یک کرد من را اذیت می کرد. خوشحالم که 
امروز به فرهنگ کردی توجه شده است و شما این 

مجموعه را دوست داشتید.
امیــر وفایی نویســنده نون خ هــم در ادامه 
خاطرنشــان کرد: کمدی کار کــردن آن هم زمانی 
که بخواهید یک اقلیت و یک قومیت را به تصویر 
بکشید، دشوار اســت و این کار را سخت می کند 
اما خوشــحالم که بازخوردهای خوبی گرفتیم و 
خروجی کار که می خواستیم یک مجموعه کمدی 

باشد با موفقیت همراه بود.
ندا قاســمی دیگر بازیگر نون خ هم ضمن 
تشکر از سعید آقاخانی و مهدی فرجی حضور در 
کنار آنان و بازی در یک سریال موفق را یک شانس 
خوب خواند و ابراز امیدواری کرد که فصل ســوم 

این سریال هم شکل بگیرد.
در ادامه سید معروف صمدی نماینده سابق 
مردم سنندج در مجلس شــورای اسلامی گفت: 
امیدوارم در فصل بعــدی، محدودیت هایی که تا 
اینجا در این ســریال وجود داشــت رفع شود و از 
نیروهای بومی در فصل بعدی استفاده شود. مشکل 
ما در کشور دگرپذیری است که این سریال می تواند 

به رفع آن کمک کند.
صداوســیما ملی بودن را از فرهنگ 

اقوام می گیرد
جمال الدین طاها مدیرعامل جامعه کردهای 
مقیم تهران، ســخن ور بعدی بود که ضمن تشکر 
از عوامل این ســریال، تصریح کرد: صداوســیما 
ملی بودن را از فرهنگ اقوام می گیرد و اگرچه این 
بهره گیری را دیر شروع کرده اما خوب شروع خوبی 
است. توجه به غنای فرهنگ کردستان یکی از این 
توجهات به فرهنگ اقوام است و این خیلی خوب 
اســت که یک آذری زبان بتواند قوم کرد را دوست 
داشته باشــد یا من به عنوان یک کردزبان پتانسیل 
زبان و فرهنگ آذری را بدانم و بتوانیم همدیگر را 

دوست داشته باشیم.
وی ادامــه داد: یکــی از اقدامات قابل توجه 
نــون خ این بود که هنــر و هنرمندان تلاش کردند 
تا کاســتی های مســئولان را با زبان طنز به تصویر 
بکشند )نمونه هایی که در سریال نسبت به کم کاری 
مســئولان در باب زلزله بیان می شود ازاین دست 
اســت( این اتفاق مثبتی اســت که باعث نظارت 

هنرمند بر جامعه می شود و سیمای ملی می تواند از 
این روش استفاده کند تا هنرمندان مسئول نظارت بر 
کار مسئولین باشند. از صداوسیما خواهش می کنم 

به اقوام و فرهنگ ایران زمین بیشتر توجه کنند.
بهــزاد رحیمی نماینده مردم ســقز و بانه در 
مجلس شــورای اسلامی هم یادآور شد: در بخش 
دوم این ســریال، صداوسیما به سمت ملی شدن 
حرکت کــرد و امیدواریم این حرکت اســتمرار 
داشته باشد. برای مردم کردزبان تماشای این سریال 
)به رغم تمام محدودیت ها و نارسایی هایی که برای 
ما وجود دارد( و این که ناگهان در خلال تماشــای 
این ســریال یک موسیقی فاخر کردی می شنیدیم 
لذت بخــش بود. وی افزود: بخشــی از هنرمندان 
بومی در بخش دوم این سریال در مقایسه با بخش 
اول حذف شــدند که تقاضا می کنیم از هنرمندان 
منطقه در فصل بعدی بیشــتر استفاده شود.اردشیر 
پشنگ مدیرمسئول وب سایت فراتاب هم بیان کرد: 
تولیدکنندگان این مجموعه شــهامت و شجاعت 
داشتند چراکه ساخت چنین تولیداتی کار سختی 
است. امیدواریم کار بعدی هم سرگرم کننده باشد.

نون خ کار جدی صداوسیما برای اقوام 
بود

در ادامه این مراسم لیلا درخش فعال رسانه ای 
اظهار داشــت: به رســانه ملی تبریک می گویم که 
کاری جدی بــرای اقوام انجام می دهد و امیدوارم 

این روند برای سایر قومیت ها هم شکل بگیرد.
مختار زارعی حقــوق دان و فعال مدنی کرد 
هم خاطرنشان کرد: پروژه یکسان سازی فرهنگی از 
زمان رضاشــاه در ایران شروع شد که تلاش شد تا 
تمام فرهنگ ها شبیه هم باشند. درصورتی که باهم 
بودن لزوماً به معنای مثل هم بودن نیســت. از آقای 
آقاخانی تشکر می کنم که این پروژه یکسان سازی را 
کنار زد و این تنوع فرهنگی را به تصویر کشید. نون 
خ به هویت های غیررســمی، رسمیت داد. مهدی 
فرجی تهیه کننده نون خ در انتهای مراسم تصریح 
کرد: اگر رسانه ملی کمتر بدین شکل اقوام را نشان 
می دهد اما در مســتندها و موســیقی این نمایش 
فرهنگی اقوام را می بینیم؛ البته که اثرگذاری نمایش 

بیشتر است.
وی ضمن اشــاره به ســختی پرداخت کار 
درباره اقوام و حساسیت ها و سخت گیری هایی که 
در حوزه کلان تصمیم گیری مدیران رسانه در این 
باب وجود دارد، از مدیران تلویزیون تشکر کرد که 
حمایت و روند تولید این کار را جریان بخشیده اند.

ذوالفقارنســب مشــاور دســتیار ویــژه 
رئیس جمهور در امــور اقوام و اقلیت های دینی و 
مذهبی، آخرین سخن ور این مراسم بود که ضمن 
بیان توجه رئیس جمهــور به این مجموعه گفت: 
سلام رئیس جمهور را به عوامل سریال ابلاغ می کنم 
و از مرکز صلح برای همه تشکر می کنم که کارهای 

موثر و عملیاتی را آغاز کرده اند.
وی ضمــن قرائت آیاتی از قــران کریم در 
اشــاره به تنــوع قومی در زبان دیــن، گفت: اقوام 
برای ســرزمین ما تهدید نیستند و فرصت هستند. 
در انتهای این مراســم هدایایی از سوی مرکز مرکز 
گفتمان صلح برای همه، به عوامل ســریال نون خ 

اهدا شد.

تهیه کننده »نون خ« گفت: مملکت ایران سرشار از فرهنگ غنی است و ما وامدار این فرهنگ هستیم، »پایتخت« و »نون خ« این 
راه را باز کردند تا پس  از این، رسانه از این تنوع فرهنگی در تولیدات خود استفاده کند.

»نون خ« راه استفاده رسانه
 از تنوع فرهنگی کشور را باز کرد

گروه ســینما و تلویزیون - مســتند_
انیمیشــن »کاغذ پاره ها« در جشنواره کراکوف 

لهستان به نمایش در می آید.
مستند_ انیمیشــن »کاغذ پاره ها« با نام 
بین المللی The unseen ساخته بهزاد نعلبندی 
در شصتمین دوره جشنواره کراکوف به نمایش 
در می آید. شصتمین دوره جشنواره کراکوف به 
خاطر شرایط پیش آمده و شیوع بیماری کرونا 

به صورت آنلاین برگزار می شود.
زمان برگزاری این جشــنواره ۳۱ می تا 
۵ جــون مصادف با  ۱۱ تا ۱۶ خرداد ماه ســال 
جاری است.مســتند- انیمیشن »کاغذ پاره ها« 
روایت زنان زجر کشــیده و بی خانمانی است 

که به شکل اسف باری در یک کمپ نگهداری 
می شوند. این فیلم برای اولین بار در جشنواره 
جهانی فیلم فجر رونمایی شد و سپس نمایش 
بین المللــی خود را در جشــنواره »ایدفا« آغاز 
کرد. همچنین کاندیدای جایزه بهترین انیمیشن 
سال از آسیا پاسیفیک بوده است. پخش جهانی 
مستند- انیمیشن »کاغذ پاره ها« به عهده شرکت 
مســتقل های ایرانی با مدیریت محمد اطبایی 
اســت.عوامل فیلم »کاغذ پــاره ها« عبارتند از 
نویســنده، طراح، انیماتور، تدوین، تهیه کننده 
و کارگــردان بهزاد نعلبندی، آهنگســاز عطا 
ابتکار، طراح صدا انسیه ملکی، پژوهشگر الهام 

آریامنش، مدیر روابط عمومی غزاله سعادتی.

گروه ســینما و تلویزیون -فیلم کوتاه 
»موبایــل« با موضوع موبایل به نویســندگی و 
کارگردانــی امیرعلی خدیور به مرحله تدوین 
رســید.به گفته امیرعلی خدیور نویســنده و 
کارگــردان پروژه، این فیلــم کوتاه با موضوع 
»موبایل« جامعه امروز را روایت کرده است که 
تمامی انسان ها در این زمانه از کوچک تا بزرگ 
وابستگی شــدیدی به موبایل و دنیای مجازی 
دارند.محمد رضا طالب زاده، حسین احمدی و 
یونس کریمی بازیگران این پروژه هستند. ضمن 

اینکه سیداسماعیل امیدی به عنوان تهیه کننده و 
مشاور کارگردان، حدیث بلبلی به عنوان دستیار 
کارگردان، مهتاب عباس زاده به عنوان منشــی 
صحنه، ســام پورقربان به عنوان مدیر تصویر 
برداری، ریحانه شیرخانی به عنوان تصویربردار، 
اشــکان عباس آبادی به عنوان صدابردار، نگار 
مرادی به عنوان مدیرتولید، مهیا اکبری به عنوان 
گریمــور، روح الله عالمی به عنوان تدوینگر و 
ریحانه رفعتی به عنوان طراح لباس با این پروژه 

همکاری می کنند.

گروه ســینما و تلویزیون - مدیرعامل 
انجمــن ســینمای جوانان ایران و دبیر ســی و 
هفتمیــن جشــنواره فیلم کوتاه تهــران اظهار 
امیدواری کرد این رویداد با عادی شدن شرایط 

و طبق روال هر سال، در آبان ماه برگزار شود.
سید صادق موســوی مدیرعامل انجمن 
ســینمای جوانان ایران و دبیر ســی و هفتمین 
جشنواره فیلم کوتاه تهران درباره تحولات این 
انجمن در پی شــیوع ویروس کرونا گفت: در 
این ایام تولیدات فیلم کوتاه به تبع تولیدات فیلم 
بلند، تعطیل بوده اســت. مــا یک همایش فیلم 
کوتاه هم داشتیم که برگزاری اش به تعویق افتاد. 
درباره مراکز آموزشــی انجمن هم باید بگویم 
که با توجه به بازگشــایی مدارس و دانشگاه ها 
احتمالاً مدتی بعد در حوزه آموزش به شــرایط 

طبیعی کلاس ها باز می گردیم.
وی افزود: در حــال حاضر درباره مابقی 
برنامه ها به صورت ســابق عمل می کنیم، یعنی 
بررســی فیلمنامه ها، کارهــای مقدماتی حوزه 
تولید و فعالیت های شــوراهای تولید در مراکز 
اســتان ها با ریتم ســابق در حال انجام است به 
امید اینکه بتوانیم با کاهش شــیوع کرونا شاهد 
از ســرگیری جریــان تولید هم باشــیم. باقی 
فعالیت ها مثل برگزاری جشنواره های منطقه ای 
و جشــنواره فیلم کوتاه تهران در حال بررسی 
اســت تا بتوانیم کارها را به شکل طبیعی انجام 
دهیم. امیدواریم تا آبان ماه شــرایط بهبود یابد 
تا جشــنواره فیلم کوتاه تهران را به طور طبیعی 

برگزار کنیم.
امید به بهبود شرایط تا آبان ماه

موسوی اظهار کرد: فعلًا ما مشغول انجام 
کارهای مقدماتی برگزاری جشــنواره هستیم و 
بعد از مدتی می توانیم درباره اینکه جشــنواره 
فیلم کوتــاه تهران به صورت آنلاین یا فیزیکی 
برگزار شود، تصمیم گیری کنیم در حال حاضر 
تصمیم گیری درباره این موضوع کمی بی موقع 
است چون امید داریم به اینکه شرایط بهبود پیدا 
کند ضمن اینکه باید صبور باشیم. درباره نحوه 
برگزاری جشــنواره باید شورای سیاستگذاری 
ما که بعداً منصوب می شــوند، تصمیم بگیرند با 
این وجود فعلًا تمرکزمان و امیدمان به این است 

که جشنواره به روال طبیعی خود برگزار شود.
مدیرعامل انجمن ســینمای جوانان ایران 
توضیــح داد: ما هنوز زمان داریم و امیدواریم تا 
آبان ماه تغییراتی در شــرایط ایجاد شود. ضمن 
اینکه جلســه ای هم با حســین انتظامی رئیس 
سازمان سینمایی درباره جشنواره های مختلف 
داشــتیم از همیــن رو اولین جشــنواره ای که 
برگزاری آن لغو شد، جشنواره جهانی فیلم فجر 
بود، ولی زمان برگزاری جشــنواره ما در پاییز 
است و هنوز مهلت داریم به همین دلیل درباره 
آن تصمیم گیری قطعی نشــد. به طور کلی هم 
فرض ما بر این اســت که همه اشَکال برگزاری 
جشــنواره را در نظــر بگیریم ولی در عین حال 
امیدواریم بتوانیم آن را به شــکل سال های قبل 
برگزار کنیم که البته همه این مسائل تابع شرایط 

کرونا در کشور است.
تولید ۳۵۰ فیلم کوتاه با موضوع کرونا

دبیر ســی و هفتمین جشنواره فیلم کوتاه 
تهــران مطرح کرد: ما چنــدی پیش فراخوانی 
دربــاره حمایت از فیلم هایی که در حوزه کرونا 
تولید می شود، منتشــر کردیم به همین ترتیب 
چیــزی نزدیک به ۳۵۰ فیلم کوتاه در این حوزه 
برای ما ارســال شــد که داوری مرحله اول آن 
انجام شــده است به همین دلیل چندی بعد راه 
یافتگان به مرحله بعد معرفی می شــود. ضمن 
اینکــه کمک نقدی بین ۵ تــا ۱۰ میلیون تومان 
برای برگزیدگان در نظر گرفته ایم ولی صاحب 
اثر، مالکِ اثــر خود باقی خواهد ماند یعنی این 
بــه معنای خرید اثر نیســت بلکه به عنوان یک 
هدیه است چون دوست داشتیم بتوانیم جریانی 
از آگاهی بخشــی، امیدآفرینــی و فعالیت های 
تولیدی فیلم کوتاه را با این فیلم ها شاهد باشیم. 
البته در فراخوان و اطلاع رسانی ها اعلام کردیم 
که مطلوب ما فیلمسازی در شرایط امن است از 
همین رو اولویت ما آثار اســتودیویی و خانگی 
بود دوست نداشتیم در این مسیر جان هنرمندان 

به خطر بیفتد.
موسوی توضیح داد: اگر کیفیت آثار قابل 
قبول باشــد و جذابیت داشــته باشند امیدوارم 
بتوانیم بازنشــر ایــن آثــار را در رویدادهای 
ســینمایی خودمان مانند جشنواره منطقه ای و 

فیلم کوتاه تهران داشــته باشیم و بتوانیم از آن ها 
قدردانــی کنیم با این وجــود فکر می کنم هنوز 
در دل کرونا هســتم و تصمیم گیری و قضاوت 
درباره این پدیده و تولیدات فرهنگی هنری در 
این ایام، زود است. البته شاید بعداً آرشیو خوبی 
از این فیلم ها که اغلب شان هم موبایلی است، به 

دستمان برسد و بتوانیم قدردانی از آن ها کنیم.
مدیرعامل انجمن ســینمای جوانان ایران 
در پایــان توضیح داد: امســال اعلام فراخوان 
جشــنواره فیلــم کوتاه تهران به دلیل شــرایط 
کرونایی با تأخیر انجام می شــود اما جشنواره را 
در صورتی که اتفاق بدی نیفتاد، در زمان ســابق 
خــود یعنی آبان ماه برگزار می کنیم. امســال به 
دلیل این شــرایط، جریان تولید دچار تغییراتی 
شد. فرضمان بر این است که اگر شرایط طبیعی 
بر کشــور حاکم باشــد و ما بتوانیم هشتم آبان 
جشــنواره را آغاز کنیم، بایــد زمان بندی اعلام 
فراخوان جشــنواره را جابه جا کنیم یعنی ما هر 
سال ۲، ۳ ماه فرصت برای فعالیت های ستادی، 
بازبینی، کارهای پشــتیبانی و… داشــتیم اما 
امسال می خواهیم فضای بیشتری به فیلمسازان 
بدهیم و فشــار اجرایــی و کاری را به خودمان 
وارد کنیم به همین دلیل نســبت به سال گذشته 
فرصت ارسال آثار را یک ماه بیشتر خواهیم کرد 
چون ما ســه ماه از ماه تولیدی را به دلیل کرونا 

از دست دادیم.

نمایش »کاغذپاره ها« در جشنواره  
کراکوف لهستان

»موبایل« به تدوین رسید

اما واگرهای برگزاری جشنواره فیلم کوتاه؛ تولید ۳۵۰ اثر کرونایی
سیدصادق موسوی مطرح کرد؛

تهیه کننده »نون خ«:

 چیزی که علاوه بر فضای کمدی و نقش آفرینی هنرمندان باعث رضایت مردم از این سریال شد، موسیقی کردی، 
به تصویر کشــیدن مکان ها و طبیعت منطقه کردنشــین، لباس و مفهوم یکدلی در مواقع بحران بود که کردها را 
پشت هم و همدل نشان می داد. ضمن این که نظرسنجی نشان می دهد که نظر بیش از ۶۰ درصد از مخاطبان پس ازاین 
سریال نسبت به قوم کرد بسیار بهتر شده است. ما به عنوان گروه سازندگان وامدار این فرهنگ هستیم. نه صرف 
فرهنگ کردی و یا مازندرانی که در ســریال پایتخت به تصویر درآمد که کل این مملکت سرشــار از فرهنگ غنی 
است. پایتخت و نون خ این راه را باز کردند تا پس ازاین رسانه از این تنوع فرهنگی در تولیدات خود استفاده کند.

حقایقی که از فیلم »استخراج« نمی دانید گروه سینما و تلویزیون -  فیلم سینمایی 
»اســتخراج« با نقش آفرینی کریس همسورث، 
تحســین ها و نظرات مثبت زیادی را به ســمت 

خود جلب کرده است.
»اســتخراج« محصول جدید نتفلیکس در 
هفته هــای اخیر بیش از هر فیلــم دیگری مورد 
بحث و بررســی واقع شده است. این فیلم اکشن 
توسط برادران روسو که از کارگردان های مشهور 

فیلم های مارول هستند، تهیه شده است.
کارگردانــی این فیلم نیــز بر عهده یکی از 
بدلکار های دنیای ســینمایی مارول به نام ســم 
هارگریو بود. کریس همسورث در این فیلم نقش 
یک مزدور حرفه ای را بازی کرده اســت که اجیر 
می شــود تا یک پســر را از دست کسانی که او را 

ربوده اند، نجات دهد.

نتفلیکــس مدتی پیش برآورد کرده بود که 
فیلم سینمایی »استخراج«، پر بیننده ترین محصول 
تاریخ این کمپانی خواهد شد. یک دنباله نیز برای 
این فیلم ســینمایی در حال تولید اســت. با این 
وصف، بهتر است با جزئیات بیشتری از این فیلم 

سینمایی آشنا شوید.
قــرار بود فیلــم »اســتخراج« در 

آمریکای جنوبی ساخته شود
جو روســو که فیلمنامه این اثر را نوشــته 
اســت، اعلام کرده اتفاقات این فیلم سینمایی در 
ابتدا قرار بود در یک کشور نامشخص در آمریکای 
جنوبی روایت شود. این به آن معناست که ممکن 
بود مخاطبان با چیزی شــبیه ســریال »نارکوها« 
روبرو شــوند. او پس از مشاوره گرفتن از دیگر 
اعضای پروژه تصمیم گرفت، لوکیشن فیلم را به 

پایتخت بنگلادش تغییر دهد؛ چرا که از لوکیشن 
کشــورهای آمریکای جنوبی، مخصوصاً کشور 
مکزیک، بار ها در فیلم های هالیوودی اســتفاده 

شده است.
اقتباس از رمان گرافیکی

فیلم ســینمایی »اســتخراج« از یک رمان 
گرافیکی اقتباس شده است. تنها یک تفاوت بین 
این فیلم و رمان وجود دارد و آن اینکه شخصیت 
اصلی داستان باید دختر یکی از مجرمان را که در 

زندان بود، نجات می داد.
اولین تجربه کارگردانی

هارگریو یکی از بدلکار های مشهور هالیوود 
است. او به عنوان بدلکار بار ها در فیلم های مارولی 

برادران روسو حضور داشته و روابط خوبی بین او 
و این دو برادر کارگردان وجود داشت. او همچنین 
در »بلوند اتمی« نقش آفرینی کرده بود. هارگریو 
پیش از این هیچگاه کارگردانی یک فیلم را تجربه 
نکــرده بود اما به عنــوان اولین تلاش خود فیلم 

موفقی را ارائه داده است.
تغییر عنوان فیلم

رسیدن به نتیجه مطلوب برای عنوان فیلم 
هیچگاه کار آسانی نبوده است. معمولاً عنوان فیلم 
از جنبه های کلیدی یک  پروژه است. در رابطه با 
ایــن فیلم، کمپانی نتفلیکس در ابتدا در مورد نام 
فیلم مطمئن نبود. اولین عنوان فیلم »داکا پایتخت 
بنگلادش« گذاشته شده بود. پس از آن نام فیلم به 

»بیرون از آتش« تغییر یافت که البته این نام هم به 
خاطر شباهت با نام فیلمی با بازی دنزل واشینگتن 
قبول نشد و در نهایت »استخراج« یا همان عملیات 

نجات نامی بود که برای این اثر استفاده شد.
حقایقی از بازیگر کودک فیلم

بازیگری که نقش کودک ربوده شــده را در 
این فیلم بازی می کند، بازیگر تبلیغات تلویزیونی 
اســت و اکنون ۱۶ ساله است. جدا از بازیگری او 
در زمینه هنر های رزمی نیز ســابقه فعالیت دارد. 
اگرچه در فیلم زیاد از این توانایی او استفاده نشد.

بازیگر ذوق زده
شــخصیت تبهکار اصلی فیلم که در واقع 
رئیس یک باند مواد مخدر به نام امیر عاصف بود، 

توسط یک بازیگر هندی به نام پریانشو پینیلو بازی 
شد. او بار ها و بار ها قرارداد خود را خواند تا باور 
کند، می خواهد با برادران روسو کار کند و در حال 
رویا پردازی نیســت. او همچنین برای یادگیری 

زبان بنگلادشی سه ماه وقت گذاشت.
فیلمبرداری در تانکر آب

فیلم سینمایی »اســتخراج« سکانس های 
شــگفت انگیز زیادی دارد و یکی از آن ها مربوط 
به زمانی است که شخصیت تایلر ریک به داخل 
یک دریاچه می پرد و بــرای چند دقیقه در کف 

آن می نشیند. 
به گفته کارگردان فیلم، این سکانس در یک 
تانکر آب ساخته شد و همسورث برای سه دقیقه 
نفس خود را در آن نگه داشــته بود. جالب است 
بدانید که میانگین نگه داشتن نفس برای یک فرد 

بالغ بین ۴۵ تا ۶۰ ثانیه است.
هارگریو به فکر کارگردانی نبود

ســم هارگریو در مصاحبه ای اعلام کرد که 
فیلمنامه این اثر را هشــت سال پیش خوانده بود 
و هیچگاه فکر نمی کرد کارگردانی آن را خودش 
انجام دهد. او گفت که در ســال ۲۰۱۷ و در طول 
فیلمبرداری »انتقام جویــان: جنگ ابدیت« جو 
روســو پیشــنهاد کارگردانی را به او می دهد و 

هارگریو قبول کرده است.
سنت شکنی کریس همسورث

خانواده کریس همســورث همیشــه سر 
صحنــه همراه او هســتند و به نظر می رســد او 
دوســت ندارد، برای مدت طولانی از آن ها دور 
باشــد. با این حال او برای فیلم استخراج آن ها را 

مدتی ترک کرد.
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